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MĚJ SE MNOU STRPENÍ 
 

Rád bych se ještě ve velikonoční atmosféře vrátil k jednomu okamžiku 
u Božího hrobu. Ve chvíli modlitby mi padl do oka úryvek z Matoušova 
evangelia (Mt 18,23-35), ve kterém Ježíš vypráví podobenství o nemilo-
srdném služebníkovi. Král onoho služebníka provádí vyúčtování a zjistí, 
že mu dluží obrovskou částku - deset tisíc hřiven (snad osmisetmiliono-
vá částka). Neměl čím zaplatit, tak jej král chtěl prodat i se ženou a 
dětmi do otroctví. Služebník však na kolenou prosil: „Měj se mnou str-
pení, a všechno ti zaplatím!“ Pán se smiloval a dluh odpustil. Služebník 
se pak ale neadekvátně zachoval ke svému druhu ve službě pro sto de-
nárů, škrtil ho a křičel: Zaplať! I jeho druh volal: „Měj se mnou strpení! 
Vše zaplatím.“ Ale on ho dal zavřít do vězení. Pán se pak rozhněval na 
toto jeho jednání a dal ho mučitelům, dokud by nezaplatil dluh.  
 
Je to podobenství o odpuštění a neodpuštění. O velkorysosti Boží lásky, 
a tvrdosti srdce našeho. Pokud bližnímu neodpustíme, ani nebeský 
Otec nám neodpustí.   
 
Ale v tom okamžiku modlitby u Božího hrobu dostala slova úryvku „Měj 
se mnou strpení!“ zvláštní význam. Boží Syn odpočívá v hrobě, protože 
zaplatil za nás obrovský dluh, který bychom nikdy nemohli sami splatit. 

RR  OO  UU  ŠŠ  KK  AA  
ročník 28                      číslo 2/25 
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My jsme v pozici těch, kdo volají: „Měj s námi strpení!“. Nemáme jiné 
východisko, než se dovolávat Boží milosrdné lásky. A je zvláštní si to 
v tu chvíli u Božího hrobu uvědomit. A Bůh nám to strpení projevuje 
každý den, sotva se probudíme. Nevyčítá, je pln slitování, ví, že jeho 
láska má dost moci zvítězit nad naší hříšnosti i v ten poslední okamžik 
našeho života. Na naší cestě za ním k nám doléhají prosby našich bliž-
ních o lásku, slitování, o odpuštění. Jako připomínka toho, čeho se nám 
stále dostává z Boží milosrdné náruče, jako konfrontace stavu našeho 
srdce, jeho tvrdosti nebo odevzdanosti lásce, a jako stálá výzva promě-
ňovat své srdce podle Srdce jeho. Ale voláme-li k Pánu o jeho strpení, 
voláme současně i potom, zda-li je Pán znovu ochoten vzít na sebe náš 
hřích, a za něj se obětovat, znovu darem milosti nám prokázat svou 
lásku až do krajnosti. Nejde jen o to, dostat se ze šlamastiky hříchu, ale 
pochopit, co hřích působí.  V rovině našich lidských vztahů bychom asi 
nenašli tolik lásky, která by stále a stále bez výčitek a s něžností odpo-
vídala na neustále prohřešky a opakované volání po slitování. Nám sa-
motným by asi došla brzo síla a trpělivost. Tak velká je Boží láska. Ne-
zpochybnitelná. Mlčení hrobu, jako by vzalo s sebou všechny Boží „vý-
čitky“ na adresu naší nevěrnosti. Umějme v každém daru času, ve všech 
příležitostech, v každém setkání, která nás potkávají, objevit nabídku 
Božího slitování. Možná nás to více naplní pokojem i vděčností za dary, 
které si nemůžeme zasloužit. 
 

Nelze nevzpomenout na zesnulého papeže Františka, který Boží Milo-
srdenství nejen hlásal, ale také žil. Pro mnohé byl ztělesněním Boží lás-
ky ke každému člověku. Toužil odevzdat svět této Boží slitovné lásce, 
ponořit jej do pramene nezlomné naděje, zasadit semeno pokoje do 
každého lidského srdce. Jeho naplněný život a služba, jeho překvapivý 
odchod v pondělním velikonočním ránu, naznačuje, že nebylo třeba 
strpení, vše bylo odevzdáno a přijato v náručí Otce. Kéž Pán svému 
dobrému a spravedlivému služebníkovi dá plnost věčné slávy. Žijme 
jeho příkladem, jeho slovy i jeho přímluvou. 

Aleš Ligocký 
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VŠEOBECNÝ ÚMYSL CHARITY 
 

 
Kéž prožívání Svatého roku 

přinese světu i každému z nás 
novou naději a pokoj. 

 
 

 

 KONKRÉTNÍ ÚMYSLY 
 

• Za návrat papeže Františka do náruče Otcovy 
• Za Boží prozřetelnost při výběru nového papeže 
• Za osoby se zdravotními potížemi, kterým z různých důvodů ne-

byl přiznán invalidní důchod  
 

 
 

JAK SE NÁM DAŘÍ V DOMOVĚ PRO SENIORY U KAPLE 

 
Zvyšování kvality péče v Domově 
V roce 2024 jsme se v Domově U Kaple zaměřili na to, jak zpříjemnit 
každodenní život našim klientům a zároveň usnadnit práci našim pra-
covníkům. Díky pravidelným setkáním a sdílení zkušeností mezi pra-
covníky vznikla řada nápadů, které jsme postupně uvedli do praxe. Vý-
sledkem je větší pohodlí, bezpečí a radost klientů i lepší podmínky pro 
ty, kteří o ně každodenně pečují. 

Péče o hygienu se pro naše klienty výrazně zlepšila díky novým pomůc-
kám. Pořídili jsme koupací lůžko s váhou, které umožňuje bezpečné a 
pohodlné koupání i pravidelné sledování váhy. Druhé koupací lůžko 
pomohlo k tomu, aby klienti nemuseli čekat a koupání probíhalo ply-
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nuleji. Pohodlí při koupání jsme zvýšili měkkým polštářem a novou pod-
ložkou, která usnadňuje přesun na koupací lůžko. Mytí vlasů je teď pro 
klienty příjemnější díky nové míse se stojanem. 

Rozšířili jsme také nabídku služeb, které přinášejí klientům větší poho-
du a péči na míru. Jedna z pracovnic přímé péče paní Lenka Havlíčková 
si doplnila vzdělání v masérském kurzu a díky novému masérskému 
lehátku teď může klientům i kolegům dopřát chvíle odpočinku  
a uvolnění. Spolupráce s fyzioterapeutem přinesla nové možnosti v péči 
o pohyb a celkovou kondici klientů. O zrak jsme se postarali ve spolu-
práci s firmou, která přijela přímo do domova a bezplatně klienty vyšet-
řila. Zavedli jsme také prvky bazální stimulace, díky kterým se zlepšila 
komunikace a porozumění mezi pracovníky a klienty, a péče je tak ještě 
citlivější a osobnější. 

Pro lepší komunikaci a zábavu jsme pořídili flipchartovou tabuli, která 
pomáhá při společných aktivitách a názorném vysvětlování. Klienti si 
oblíbili i tiché kuželky, které jsou bezpečné a vhodné pro klidné hraní. 
Virtuální brýle Kaleido přinesly novou a zajímavou formu zážitků – kli-
enti si díky nim mohli vyzkoušet něco neobvyklého, co zároveň podně-
cuje smysly i vzájemné rozhovory. Společné chvíle v kuchyni zase oživila 
domácí pekárna a kotlík s příslušenstvím, které umožnily přípravu 
moučníků nebo vaření na zahradě domova. 

V oblasti bezpečí a pohodlí klientů jsme pořídili další vybavení, které 
přispělo ke zkvalitnění péče. Přibyly další antidekubitní matrace, měkké 
polstrování postranic a síťové vaky ke zvedacímu zařízení, které usnad-
ňují přesuny klientů na vozíku. Doplnili jsme i polohovací pomůcky pro 
klienty, kteří tráví více času na lůžku – zajišťují pohodlí, pomáhají při 
změnách polohy a předcházejí otlakům. Novinkou je elektrický pohon k 
mechanickému vozíku, který výrazně ulehčuje manipulaci a zvyšuje 
bezpečnost při přesunech. 

Pořízením magnetické nástěnky ve 2. patře jsme zlepšili přehlednost a 
dostupnost důležitých informací pro klienty i personál. Mobilní zahrád-
ky na kolečkách přinesly radost z péče o rostliny i klientům na mecha-
nickém vozíku – umožňují pohodlné zahradničení vsedě a zapojení do 
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venkovních aktivit, které podporují pohodu i pocit užitečnosti a být 
součástí venkovních aktivit. 

Díky dárcům v rámci projektu Ježíškova vnoučata si naši klienti mohli 
vychutnat ochutnávky vín, zákusků a sýrů, užít si divadelní představení i 
osobní setkání, která přinesla radost a milé vzpomínky. Velké poděko-
vání patří také paní Ivaně Sedláčkové, pracovnici přímé péče, která vy-
tvořila kroniku domova a vede nástěnku s fotkami. Ta takto uchovává 
vzpomínky na významné události a společné chvíle klientů i pracovníků. 

V nejbližší době nás čekají stavební opravy suterénu, který byl poško-
zen při záplavách, a také oprava venkovních chodníků na zahradě do-
mova, aby bylo prostředí bezpečné a příjemné pro všechny. Koncem 
roku plánujeme také výmalbu domova.  

Děkujeme všem, kdo se na těchto změnách podílí – dárcům, obci 
Dětmarovice, vedení Charity Bohumín i pracovníkům domova. Velké 
poděkování patří také paní MUDr. Kateřině Grabkové a její sestřičce za 
výbornou spolupráci a péči o naše klienty. Každý krok má smysl  
a přispívá k tomu, aby se naši klienti cítili v domově dobře, bezpečně a 
spokojeně, a aby i pracovníci mohli poskytovat péči v příjemném a 
podnětném prostředí. 

Tamara Mecová, 
vedoucí, sociální pracovník domova 

 
 

Návštěvy a milá setkání u nás v domově 
První měsíce roku byly u nás v domově ve znamení návštěv a milých 
setkání. Jako první za klienty dorazily klientky domu s pečovatelskou 
službou v Dětmarovicích. Příjemné posezení si klienti užili při dobré 
kávě a vynikajících dobrotách, které obyvatelky DPS pro naše klienty 
napekly. Paní Kozielová, paní Vichrová a paní Sloviková strávily s našimi 
klienty příjemné odpoledne, při kterém zavzpomínaly na společné přá-
telé a staré dobré časy. 
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Další setkání proběhlo s pěveckým sbo-
rem Kružberské pěnkavy, který svým 
zpěvem a hrou na akordeon potěšil 
klienty. Toto seskupení vytvořilo 
v domově příjemnou atmosféru, při níž 
jsme si všichni společně zazpívali známé 
písničky a poslechli oblíbené melodie.  

Mezi první jarní motýly patří babočky. A 
nejen o nich nám do domova přijel po-
povídat pan Tikalský z Karviné. Zajíma-
vou besedou o životě tohoto krásného 
hmyzu se klienti měli možnost dozvědět 
plno zajímavostí. Poutavá přednáška 
nás přivedla na tip na výlet, který plánu-
jeme do motýlího domu Papilonia v Ostravě, kde by si klienti prohlédli 
největší stálou výstavu motýlů v ČR. Stejně jako loni i letos využili klien-
ti možnosti přeměření svého zraku. Orange Optik z Karviné přijel již 
podruhé za klienty a během jednoho dopoledne se jim věnoval a po-
skytl své služby. 

Každou první středu v měsíci probíhá setkání s panem farářem. Ve spo-
lečenské místnosti se klienti, kteří mají 
zájem naplnit své duchovní potřeby, 
setkávají při bohoslužbě a mnozí toho-
to setkání využívají i k osobní zpovědi. 
V březnu náš domov ožil vystoupením 
dětí z Dětského domova Srdce v Karvi-
né. Děti z tanečního kroužku Srdíčko, 
od nejmenších až po ty větší, dokázaly 
klienty zaujmout natolik, že ještě další 
následující dny toto vystoupení rezo-
novalo domovem a klienti na něj 
vzpomínali s nadšením. Prostorná hala 
domova byla dětmi využita naplno. K 
zhlédnutí měly připravenou velmi 
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úspěšnou choreo-
grafii, směs tance 
a zpěvu na různé 
hudební styly, kte-
ré víceméně ma-
pují život dnešních 
seniorů. 

Přivítat jaro do 
domova přišly děti 
z MŠ v Dětmarovi-
cích. Svým jarním 
vystoupením opět 
potěšily a dojaly klienty, kteří se jara a teplého počasí po dlouhé zimě 
již nemohli dočkat. Děti klientům zazpívaly, zatančily a obdarovaly je 
dárečky, které samy zhotovily. Klienti byli velmi potěšeni a těší se na 
další setkání. Tato dětská vystoupení vždy přispívají k oživení mentální-
ho ducha klientů. 

Kateřina Oršulíková,  
aktivizační pracovník domova 

 
 

 

PO PĚTI LETECH FUNGOVÁNÍ MODERNIZUJEME 
 

Milí čtenáři Roušky,  

jaro a jeho příchod je i v naší službě ve znamení inovací a očekávaných 
změn, podobně jako v minulých letech. Tak jako se střídají 
v odlehčovací službě klienti, zjišťujeme postupně, že poskytování služby 
přináší úskalí, na která jsme nebyli od začátku připraveni. Na základě 
pětileté zkušenosti s poskytováním služby klientům s různou mírou 
potřeby podpory jsme se rozhodli pro automatizaci brány, která by 
měla zajistit hladší průběh poskytování služby u klientů se špatnou ori-
entací v prostoru.   
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V době, kdy jsou pra-
covnice zaměstnány 
potřebami např. 
imobilních klientů, 
nemohou být 
k dispozici klientům 
dezorientovaným 
v prostoru a ti tak do 
teď mohli odejít 
z areálu, aniž by se 
uměli vrátit zpět. 
V takových případech 
vždy na určitou dobu 
zavíráme bránu, aby byli všichni v bezpečí. Zavřená brána však s sebou 
často nese obtíže pro návštěvy, které musí déle čekat, až jim pracovni-
ce přijde otevřít. Zaměstnanci někdy místo práce pro klienty dělali 
vrátné. Po pečlivém plánování, konzultacích s hasiči a neúnavném úsilí 
najatých firem a našeho údržbáře Petra „přišel ten slavný den, kdy 
k bráně byl přiveden elektrický proud“.  

Stalo se tak nejen díky výše zmíněným pracovníkům, tato inovace byla 
možná především díky štědrým dárcům z Tříkrálové sbírky, kterým 
chceme tímto poděkovat. Zároveň všem případným návštěvníkům, 
které zavřená brána někdy překvapí, připomínám, že jsme návštěvám i 

klientům stále otevřeni, i když 
u nás bude z vnějšku občas 
zavřeno.  

Mezi další plánované změny, 
které nás i kvůli povodni čekají, 
patří oprava zdi u schodiště do 
sklepa, která byla zatopena, 
působí stále nevzhledně. Nově 
bude vstup do sklepa rovněž 
zabezpečen brankou.  O nejvíce 

viditelnou změnu se ovšem letos budeme snažit v rámci naší zahrady, 
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kde máme v plánu vybudovat odstínění od parkoviště a klidnou oázu 
k odpočinku klientů i návštěv. Realizace takového cíle ovšem není jed-
noduchá, tak prosíme, držte nám palce a modlete se s námi za zdárný 
výsledek.  

Monika Adámková,  
vedoucí, Charitní dům sv. Kláry 

 
 
 

 

PROMĚNY V ČASE 
 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

V našem Domově pracuji již 10. rokem. Pro někoho se tato doba může 
zdát krátká, pro někoho naopak příliš dlouhá. Během svého profesního 
působení jsem potkala spoustu lidí, kteří přišli o službu žádat, spoustu 
těch, kteří se stali našimi klienty, spoustu rodinných příslušníků a mno-
ho kolegyň a kolegů, ale co zůstává stejné je budova, ve které naši služ-
bu poskytujeme. A že je to budova s velkým kouzlem a až čarovnou 
atmosférou. Téměř každý, kdo k nám vstoupí, vysloví větu, jak je mu u 
nás příjemně a jak dobře to tady na něj působí.  

Chce se mi říct, že lidé se mění, ale 
budova zůstává. A proto je velmi důle-
žité o ni náležitě pečovat, aby svého 
ducha neztratila. V souvislosti s tímto 
mně napadá ikonická hláška z jednoho 
rádia „Pojďme se podívat do minulosti 
na to, jak vypadal František tehdy a jak 
vypadá teď“ ☺ 

Díky různým projektům, výtěžkům 
z Tříkrálové sbírky a samozřejmě dob-
rému plánování rozpočtu jsme za zmí-
něných 10 let zrealizovali mnohé. 

Jako první prošel úplnou proměnou 
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tehdejší výtah na výtah evakuační. Toto bylo nezbytné z důvodu, že 
výtah, který nám sloužil do té doby, neodpovídal požadovaným nor-
mám. Výtah prošel změnou vizuální - šedou kabinu nahradila kabina 
oranžová, ale samozřejmě to nebyla proměna pouze estetická, ale 
hlavně technická – rozšíření dveří výtahu, záložní zdroj k jeho provozu.  

Dalším velkým projek-
tem byla revitalizace 
zahrady Domova, která 
si to rozhodně zaslouži-
la. Zahrada není jen mís-
to, které by mělo potě-
šit oko, ale hlavně je to 
místo, které slouží k 
relaxaci našich klientů. 
Dříve byla naše zahrada 
zatravněná plocha s pár 
keříky a velkou hroma-
dou čehosi uprostřed. Ale teď. Teď je to úplně jiná písnička. Naše za-
hrada vybízí k posezení, trávení času venku mimo pokoj a byla projek-
tována tak, aby od jara do podzimu měnila svůj vzhled jinak kvetoucími 
květinami a křovinami. Celou zahradu propojují cestičky, které umožňu-
jí, že každý klient i ten, který není schopen samostatného pohybu, mů-
že obdivovat každý kout zahrady. 

V blízké době budou naši klienti moci trávit čas i v budovaném altánu, 
který vytvoří příjemný a stinný prostor k různým aktivitám či možnosti 
trávení času se svými blízkými. 

Během let prošel proměnou také interiér budovy. Nový kabát dostala 
kuchyně v podobě nové prostorné kuchyňské linky. Jídelna, která také 
slouží jako místo pro společné setkávání a společenské události se mů-
že pyšnit novou dřevěnou podlahou, která nahradila parkety, které už 
nebyly v nejlepší kondici a novými jídelními stoly, které jsou uzpůsobe-
ny svou výškou pro klienty, kteří se pohybují pomocí mechanických 
vozíků. 
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Postupně rekonstruujeme pokoje klientů. Jsou měněny plovoucí podla-
hy, renovovány koupelny a také kuchyňské kouty. Novou podobu do-
stalo také zázemí pro zaměstnance. 

Noo, není toho zrovna málo. Co říkáte? Já jen doufám, že nás energie a 
chuť náš Domov zvelebovat nepřejde ani do příští dekády a většině 
lidem, kteří k nám přijdou bude příjemně a řeknou si, že je to hezké a 
důstojné místo pro ně a jejich blízké.  

Michaela Mičová 
  vedoucí Charitního domu pokojného stáří sv. Františka 

 
 

 

JARNÍ SPECIÁL 
 
Máme tady další, tentokrát jarem vonící speciál z Pudlovské charitní divize 
bojující za práva osob bez přístřeší… na téma „Rekapitulace roku loňského a 
vize a plány pro rok letošní…“. 

Co se týče té rekapitulace – určitě každý z vás minimálně jednou v životě hrál 
hru „škatule, škatule, hýbejte se…“ Tak přesně v tomhle duchu probíhal uply-
nulý rok v rámci našich dvou služeb…celkem 4x jsme se kompletně stěhovali 
z budovy do budovy…první přesun z noclehárny na denní centrum proběhl 
v červnu díky plánované rekonstrukci přízemí, cca 3 měsíce na to jsme se 
s velkým nadšením vraceli zpět do „nového“. Po 5 dnech přišla voda a splách-
la vše, nové i staré, a tak jsme probrali, co zůstalo a přesunuli se zpět na denní 
centrum, které opět sloužilo také jako provizorní noclehárna. Těsně před kon-
cem roku jsme se mohli přesunout i s denním centrem zpět do znovu oprave-
né noclehárny a mohly tak započít práce na opravě denního centra, které bylo 
do provozu znovu uvedeno začátkem dubna. Paráda, můžeme se rado-
vat…nikdo z klientů se nám neutopil, nikdo neumrznul, traumata 
z opakovaného stěhování se zdají být překonána…tuhle bojovku ve zdraví 
zvládla i ta hrstka zdejších pracovníků. Game over. A konečně i jaro je tady 
v plné síle, vše se zdá být sluncem zalité… Určitě? Ono zdání občas klame… 

Hra na škatule má pokračování. Aktéři – osoby bez přístřeší, zůstávají stejní, 
jen místo hlavního dějství se přesouvá z prostor vnitřních na veřejné. Ti, kteří 
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dávají přednost individuálním obchůzkám, straní se ostatních, nestojí o po-
zornost, u běžně žijícího občana vzbudí spíše soucit. Nás až tak nezajímají, a 
tak jim necháme v tomto příběhu „vedlejší roli“. No, ale pak jsou tady ti, kte-
rým pozornost nevadí, ba naopak občas se jí i celkem nevybíravě dožadují, a 
to jsou oni, naši „hrdinové záporáci“. Tráví celé dny na zastávkách autobusů, 
vysedávají na lavičkách v centru města, v parku a motají se před nádražím, 
otravují před obchody… A tohle už běžní občané odmítají tolerovat, a tak si 
přirozeně stěžují a radnice reaguje vyhláškou. V té vymezí lokality, kde je ta-
kovéto jednání nepřípustné a rozšiřuje pravomoc městských strážníků důraz-
něji zakročit a tyto „nepřizpůsobivé“ občany (viníci byli navíc mediálně ozna-
čeni) z daných míst vykázat. 

Vykázat kde? Ulice je přeci jejich domovem, zmíněné lokality jsou ideálním 
místem pro naplnění jejich potřeb. Vyhláška může pomoci situaci řešit teď a 
tady, vlastně takový Ibalgin rapid… rychlá úleva na každou bolest. Podstata 
problému zůstává, tihle lidé jsou totiž také součástí naší společnosti. Byli, jsou 
a budou. A to je ten problém. Přes všechnu možnou sociální podporu, které 
se jim dostává, mnozí z nich tento styl života dávno přijali a nemají potřebu jej 
měnit. To je realita a navzdory nové vyhlášce ji prostě nezměníme. Takže pro-
blém zůstává, jen se bude přesouvat z místa na místo, z lavičky na lavičku, 
škatule… Zkusme tedy jinou cestu k vzájemné spokojenosti. Cestu kompromi-
su. A to je naše aktuální vize. Pojďme těmto lidem nabídnout jejich vlastní 
„svobodný“ prostor pro život „venku“. Bezpečné místo, kde by svým bytím 
neobtěžovali ostatní občany, dostatečně daleko a zároveň blízko jejich „zdro-
jům“. Plácek s několika lavičkami a ideálně i s odpadkovým košem a veřejnou 
toaletou…taková maličká chráněná rezervace pro nepříliš početnou, avšak 
velmi specifickou skupinku lidí. Otázkou zůstává „kde?“.  

Dejme hlavy dohromady a pokusme se ukončit tuhle hru důstojně. Budeme 
vděčni za jakoukoli zpětnou vazbu, nápad, myšlenku, za cokoliv, co může při-
spět ke spokojenému a radostnému životu v našem městě. Tak prosím, pište, 
volejte, povídejte… 

A užívejte jara plnými doušky. 

Žaneta Bébarová, 
vedoucí Noclehárny sv. Martina  

a Nízkoprahového denního centra pro osoby bez přístřeší 
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OBČANSKÁ PORADNA V PROMĚNÁCH ČASU 

 

Toto číslo časopisu Rouška je zaměřeno především na stavební, technické 
a vizuální změny našich služeb. Také naše Občanská poradna v posledních 
letech prošla změnami, které zlepšily dostupnost a kvalitu služby. Zde ně-
které z nich: 

Digitální transformace: V rámci digitální transformace se zvyšuje počet 
telefonických a emailových konzultací, které umožňují klientům získat 
podporu na dálku z domova. Když jsme občanskou poradnu zakládali, in-
ternet nebyl součástí vybavení, v té době jsme měli papírovou dokumen-
taci, zdroj informací jsme čerpali z tištěných zákonů a data jsme si ukládali 
na diskety. Internetovým připojením v průběhu času se výrazně zvýšila 
efektivita služeb. Také sociální média jako Facebook a Instagram nám 
dnes umožňují sdílet důležité informace a aktuality. 

Soukromí: Abychom zajistili soukromí klientům v poradně při osobních 
konzultacích, přidali jsme na dveře z obou stran polstrování, takže rozho-
vory s klienty nejsou slyšet mimo poradnu. Na oknech a vstupních dveřích 
máme zvenku neprůhledné fólie, díky tomu nejsou klienti vidět z ulice, což 
jim poskytuje větší pocit bezpečí a důvěrnosti během jejich návštěvy v naší 
poradně. V místnostech je přesto dostatek světla a sluníčka. 

Rozšíření čekárny: Abychom mohli lépe vyhovět počtu klientů, zvětšili 
jsme čekárnu. Větší prostor poskytuje pohodlnější prostředí pro všechny 
návštěvníky.  

Bezbariérový vstup: Tento krok umožnil zpřístupnit naše služby i lidem s 
omezenou pohyblivostí, což je pro nás velice důležité. 

Neustále se vyvíjíme a přizpůsobujeme potřebám klientů. Jsme rádi za 
všechny změny, které jsme dosud provedli a těšíme se na další, ať může-
me co nejlépe poskytovat poradenské služby a podporu potřebným lidem. 

Lucie Fábryová, 
vedoucí Občanské poradny v Bohumíně 
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PODĚKOVÁNÍ 
 
Chtěli bychom srdečně poděkovat Parlamentu dětí a mládeže města Bo-
humín za finanční dary z minulého a letošního roku naší Charitě Bohumín. 
Letos nám darovali částku 2.400 Kč. Výtěžek je z prodeje výrobků žáků bo-
humínských základních a středních škol na vánočních trzích. Děkujeme všem, 
kteří takto přispěli. Parlamentu přejeme, ať jsou nadále plní elánu a vytrvalí 
ve svém snažení a aktivitách.  
Víte, že tento parlament v Bohumíně působí od roku 2023 pod záštitou Domu 
dětí a mládeže Bohumín v čele s jeho předsedkyní Terezou Slezákovou a mís-
topředsedkyní Michaelou Staškovou?  
A víte, co dělají?  
Parlament je tvořen mladými lidmi, kteří žijí, nebo studují v Bohumíně a jeho 
okolí.  Snaží se hájit zájmy mládeže a pro vrstevníky tvořit nejrůznější oboha-
cující akce a projekty. Aktivně tvoří návrhy, prezentují své nápady na radnici a 
podílí se na rozhodování ve věcech, které se jich přímo týkají. Chcete-li se 
podílet na zlepšení podmínek pro mládež ve městě, přidejte se k nim. 
 
Kontakty: 

  parlamentmladezebohu@gmail.com 
  pdm_bohumin       

Parlament Bohumín  

 
 
 
 
Za Charitu Bohumín ze srdce děkují 
Martina Horváthová,  
sociální pracovnice  
a Zdeňka Kniezková Brňáková,  
ředitelka Charity Bohumín  

 


